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NOVINKY Z MĚSTA
VÝBĚR Z FACEBOOKOVÝCH ZPRÁV

SVINAŘOVSKÁ ULICE

Rádi bychom vás informovali o právě ukončeném výběrovém 
řízení na dodavatele další velké stavební akce ve městě – „Dopl-
nění chodníků a parkovacích míst v ulici Svinářovská, Smečno“. 
Pro tuto stavbu se nám po řadě administrativních kroků podaři-
lo získat platné stavební povolení.
Rada města Smečna na svém nedávném zasedání projednala 
doporučení hodnotící komise a rozhodla o přidělení zakázky 
společnosti Fimorek, stavební a obchodní společnost, která na-
bídla nejvýhodnější cenu 3 988 255 Kč bez DPH.
Součástí zakázky bude kromě samotné výstavby chodníků a par- 
kovacích míst také přeložení některých inženýrských sítí a kom-
pletní výměna veřejného osvětlení za moderní úsporné prvky  
v celé délce stavby.
Výběrového řízení se zúčastnilo celkem pět stavebních firem. 
Celý proces zadání veřejné zakázky zajišťovala odborná firma 
na zadávání veřejných zakázek formou tzv. „na klíč“.
Před zahájením stavebních prací bude nutné ještě projít schva-
lovacím procesem pro dopravně inženýrské opatření – stavba 
si vyžádá dopravní značení a zajištění provozu pravděpodobně 
formou kyvadlové dopravy řízené semaforem.
Zároveň bude nutná koordinace se současně probíhajícími pra-
cemi na rybníku Šmanták.
Pokud se podaří vše vyřídit bez komplikací, stavba by mohla být 
zahájena ve 2. polovině dubna 2025.
O průběhu a harmonogramu vás budeme průběžně informo-
vat.
Děkujeme vám předem za trpělivost během stavebních prací  
a za vaši vstřícnost a spolupráci.

RYBNÍK ŠMANŤÁK

... rádi bychom vás informovali o aktuálním průběhu rekon- 
strukce rybníka Šmanták. Už na samotném začátku stavebních 
prací jsme na místě narazili na nečekaný problém s vypouštěcí 
soustavou. Ukázalo se, že v minulosti, zřejmě při sanaci bývalé 
skládky, nebylo zatrubněno koryto vedoucí z požeráku do vo-
doteče. Kvůli tomu nebylo možné rybník průběžně vypouštět, 
což je zásadní pro bagrování dna.
Při přípravě projektu tato skutečnost nebyla odhalena – hladina 
vody byla totiž pod šoupětem stabilní, a tak se voda do výpusti 
uměle dopouštěla. Netušili jsme, že výpusť v tu chvíli fungovala 
pouze jako trativod.
Museli jsme proto provést úpravy – bylo vybagrováno a polože-
no nové kanalizační potrubí vedoucí do blízké vodoteče a záro-

veň bylo rozhodnuto o výstavbě nového požeráku. Ten už dnes 
můžete vidět na místě – jedná se o dutý vertikální betonový 
hranol napojený na odtokové potrubí, který vyčnívá nad plá-
novanou hladinu vody. Projekt přitom původně počítal pouze  
s opravou stávajícího požeráku.
Dobrou zprávou je, že nové kanalizační vedení už je hotové, 
voda volně odtéká a zemní práce pokračují dle schváleného 
projektu i podmínek orgánu ochrany životního prostředí. 

   V tuto chvíli máme:
• kompletně odbahněný rybník
• usazený nový požerák
• odstraněné kamennobetonové části hráze

Nyní čekáme, až sediment vyschne natolik, aby mohl být odve-
zen. Poté se začne navážet jíl, kterým bude vymazáno celé dno 
i hráze. Nové hráze budou položeny v mírnějším sklonu než 
původní, opět vymazány jílem a následně zpevněny vrstvením 
různých frakcí kameniva. V rozích rybníka je plánována výsadba 
vodní zeleně a na západní straně – dle konečné výšky hladiny – 
by měla vzniknout malá lávka přes brod.
I když nás ještě hodně práce čeká, to nejzásadnější – odbah-
nění – máme úspěšně za sebou. Projekt počítal s odvozem cca 
450 m³ sedimentu, aktuálně jsme už na 600 m³ vybagrovaného 
bahna.
Na závěr ještě dobrá zpráva – připravili jsme podklady pro žá-
dost o dotaci ze Středočeského kraje, kde lze získat až 1,5 milio-
nu korun. Ať už budeme úspěšní nebo ne, dokončení projektu 
to nijak neohrozí. Finance máme zajištěny z městského rozpočtu.
Děkujeme vám za trpělivost a podporu. Věříme, že výsledek 
bude stát za to.

REVITALIZACE NÁMĚSTÍ

... rádi bychom vás informovali o dalším kroku, který jsme pod-
nikli směrem k dlouho očekávané revitalizaci našeho náměstí. 
Společně s projektantkou jsme všem dotčeným orgánům roze-
slali návrh projektu, který počítá s kompletní výměnou povr-
chů komunikací na obou stranách náměstí, rozšířením zeleně, 
úprav cestičky s lavičkami, vybudování okrasných záhonů a ta- 
ké s úpravou a usměrněním dopravy, včetně vymezení parko-
vacích stání. Zřejmě by mohlo dojít i k jednosměrnění přilehlé 
komunikace.
Do návrhu jsme rovněž zahrnuli možnost rozšíření parkování na 
ploše v rohu náměstí a ulice Přelícká, za kontejnery, na kterou 
nyní zpracováváme samostatný projekt s úpravou povrchu. Po-
zemek je stavební, ale město nyní nemá pro něj vhodné využití, 
tak proč jej nepoužít jako parkování a auta z náměstí co možná 
nejvíce odklonit tam. Vše kolem této možné parkovací plochy je 
zatím v rovině projektu.
Pokud vše půjde podle plánu a podaří se nám získat potřebná 
povolení pro úpravu povrchu náměstí, revitalizace  by probíha-
la po etapách, přičemž věříme, že s první etapou bychom mohli 
začít již letos. I zde máme finance na první etapu připraveny.
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MĚSTSKÉ SLAVNOSTI SE VRACÍ 
V NOVÉM TERMÍNU!

Po loňském zrušení kvůli nepříznivému počasí se městské slav-
nosti uskuteční letos 24. května 2025. Návštěvníci se mohou tě- 
šit na program plný hudby, zábavy a nezapomenutelných zá- 
žitků.
Během dne vystoupí František Nedvěd, Milan Fiala s hity Karla 
Gotta, Michal David Revival a skupina Hypnotica s velkolepou 
ohnivou show. Pro děti bude připraven dětský program a ská-
kací hrad.
Vzhledem k novému termínu slavností se letos v září neuskuteč-
ní. Místo toho si nenechte ujít Posvícenské posezení v zámecké 
zahradě 6. září se skupinou Šlapeto. Těšíme se na vás!

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ

... rádi bychom vám touto cestou poděkovali za vaši spolupráci, 
trpělivost a pochopení, se kterou jste přistoupili k novému sys-
tému odpadového hospodářství, který jsme v naší obci zavedli 
od začátku letošního roku.
Důvody pro tuto změnu jsme opakovaně vysvětlovali – zejmé-
na šlo o prudký nárůst nákladů na skládkování a nové legisla-
tivní podmínky. O to víc nás těší, že první čísla potvrzují, že se 
změna vyplácí – více třídíme a zároveň se daří držet celkové ná-
klady pod kontrolou.
Plně si uvědomujeme, že nový systém mohl některým domác-
nostem ubrat na dosavadním komfortu, a právě proto si vaší 
vstřícnosti a odpovědného přístupu tolik ceníme. Věříme, že 
jsme vykročili správným směrem.
Naším cílem je systém postupně nastavit tak, aby si každá do-
mácnost mohla řídit svoz odpadu podle svých potřeb. Zname-
ná to, že každý si bude moci zvolit počet popelnic a frekvenci 
svozů, které mu budou vyhovovat – a za tyto služby si pak za-
platí podle skutečného využití. Naopak tříděný odpad v kontej-
nerech a sběrném dvoře bude i nadále hradit město.
Abychom k tomuto cíli mohli dospět, potřebujeme letos na-
sbírat co nejvíce relevantních dat. Ta nám pomohou systém 
spravedlivě a efektivně přizpůsobit tak, aby vyhovoval většině 
obyvatel a zároveň byl udržitelný z hlediska financí i dopadu na 
životní prostředí.
Na sběrném dvoře jsme také udělali několik zlepšení – nově 
je zde k dispozici velkokapacitní kontejner na plast, a zároveň 
jsme do pronájmu získali lis od společnosti AVE. Díky němu 
může naše technická četa lisovat plastový odpad a papír do 
úhledných balíků, což významně snižuje počet svozů a tím  
i náklady. Chlapi z čety si tuto novinku nesmírně pochvalují  
– a právě jim patří velké poděkování za to, jak se nám daří pro-
voz sběrného dvora efektivně zvládat.
Zkrátka – díky vám všem za odpovědný přístup, za snahu třídit 
a za spolupráci. Společně posouváme naše město kupředu.
Stále také platí možnost vyzvednout si na úřadě nebo sběrném 
místě průhledné 120l pytle na tříděný odpad, které po naplnění 
a odevzdání na sběrném místě můžete vyměnit za nový prázd-
ný pytel. Další myšlenkou je nabídnout občanům, kteří jsou 

Ještě během letošního jara proběhnou také první viditelné 
úpravy – zahradnická firma doplní záhonové pásy podél hlav- 
ní silnice a zároveň jsme uzavřeli smlouvu na revitalizaci parku 
u zastávky a trafiky.
Krok za krokem pracujeme na tom, aby centrum našeho města 
bylo příjemným, bezpečným a reprezentativním místem pro 
všechny generace.
Děkujeme vám za důvěru a těšíme se, až se s vámi o další po-
kroky podělíme.

OPRAVY PAMÁTEK

... rádi bychom vás informovali, že nás v letošním roce čeká další 
významná akce – oprava historické fasády naší radnice.
Možná jste si už všimli, že jsme na přelomu roku nechali oklepat 
části poškozeného opláštění na straně do náměstí. Tento krok 
byl nezbytný z bezpečnostních důvodů, protože opadávající 
omítka by mohla někomu ublížit.
Příčinou poškození je dlouhodobě nevyhovující stav oplecho-
vání, kvůli kterému dochází k zatékání vody za fasádu. Bude 
tedy nutné oplechování kompletně vyměnit, aby se zabránilo 
dalším škodám.
Na možnostech opravy úzce spolupracujeme s Národním pa-
mátkovým ústavem v Praze, odbornou restaurátorskou firmou 
a odborníky z odboru památkové péče. Společně také jednáme 
o možnosti doplnění historického zdobení a prvků, které by fa-
sádě vrátily její původní reprezentativní charakter.
Zároveň jsme požádali památkáře a odbornou firmu o stanove-
ní podmínek pro opravu torza křížku na Třebichovické ulici, ve-
dle bývalé sběrny pana Cukra. I tento drobný památkový prvek 
si zaslouží naši péči a citlivou obnovu.
Jakmile budeme mít schválený projekt a časový harmonogram, 
budeme vás dále informovat. Děkujeme, že společně s námi 
pečujete o historickou tvář našeho města.

KOLUMBÁRIUM

... rádi bychom vás informovali, že v rámci snahy o navýšení kapa- 
city hřbitovních míst jsme zahájili jednání s dodavatelem o mož- 
nosti vybudování kolumbária na našem městském hřbitově.
Kolumbárium je architektonický prvek – zídka nebo objekt s vý-
klenky pro uložení uren, které slouží k pietnímu uchování ostat-
ků zesnulých po kremaci. Jedná se o důstojnou a stále častěji 
využívanou formu posledního odpočinku, která zároveň šetří 
prostor a umožňuje zachování upraveného hřbitovního pro-
středí.
Kolumbárium by mohlo vhodně doplnit současné kapacity  
a nabídnout občanům další možnost volby při zařizování po-
sledních věcí blízkých.
Jakmile bude připraven konkrétní návrh umístění, podoba ko-
lumbária i další podmínky, budeme vás o všem včas informovat.
Děkujeme, že s námi sledujete a podporujete rozvoj našich 
městských služeb.
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pohybově omezeni, nebo nemají prostřednictvím např. svých 
příbuzných možnost zajistit odvoz tříděného odpadu v pytlích, 
ozvěte se nám na úřad a pro takové individuální případy zajistí-
me pravidelný svoz od nemovitosti prostřednictvím naší tech-
nické čety.
Pro domácnosti, které mají zvýšené nároky na hygienické po-
třeby v podobě plen (staří občané, handicapovaní apod.), tak 
i s tímto požadavkem se můžete obrátit na úřad a probereme 
to osobně.

PODĚKOVÁNÍ PANÍ MILADĚ KROPÁČOVÉ 
ZA DLOUHOLETOU SLUŽBU MĚSTU SMEČNO

Vážení občané,
dovolte mi, abychom jménem města Smečno vyjádřili upřím- 
né a srdečné poděkování paní Miladě Kropáčové, která ke dni 
30. dubna 2025 symbolicky uzavírá svou dlouholetou pracovní 
etapu na našem městském úřadě.
Paní Kropáčová nastoupila na tehdejší Městský národní výbor 
ve Smečně již 1. února 1981 a od té doby zůstala věrná našemu 
městu i jeho občanům po celých 44 let. Svou prací, spolehlivos-
tí a oddaností se nesmazatelně zapsala do historie úřadu a stala 
se jeho neodmyslitelnou součástí.
Byla svědkyní mnoha proměn, výzev i úspěchů, a vždy odvádě-
la svou práci s pečlivostí, laskavostí a úctou k lidem. Její zkuše-
nosti a lidský přístup budou velmi chybět nejen kolegům, ale  
i občanům, kteří ji léta znali jako ochotnou a vstřícnou pracov-
nici.
Milá paní Kropáčová, děkujeme vám za vše, co jste pro město 
Smečno vykonala.
Přejeme vám do dalších let pevné zdraví, radost, klid a spokoje-
nost. Zasloužený odpočinek si užijte naplno – tak, jak si právem 
zasloužíte.
Na její pozici již nyní můžete vídat paní Romanu Horovou, kte-
rá k nám přichází s cennými zkušenostmi z Městského úřadu  
v Unhošti.
Přejeme jí, ať se jí v našem týmu daří, a věříme, že společně po-
suneme službu občanům zase o kousek dál.

INVESTIČNÍ ZÁMĚR 
V LOKALITĚ ZA STODOLAMI

Milí sousedé, rádi bychom vás informovali o aktuálně proběh-
lém jednání, kdy nám byl jako zastupitelům města na pracovní 
schůzce představen záměr investora na revitalizaci 
celého území v lokalitě za stodolami, tedy areálu 
bývalé JZD včetně přilehlých pozemků 

nacházejícího se mezi benzinovou čerpací stanicí, zmíněnými 
stodolami a komunikací na Hradečno kolem zámecké zahrady. 
Jedná se v celém rozsahu o pozemky v soukromém vlastnictví  
a jde tedy o soukromý  projekt, který ovšem potřebuje k realiza-
ci procesně zákonnou součást s naším městem. 
Představená studie projektu řešení lokality zahrnuje na části pří-
pravu území pro výstavbu rodinných domů včetně inženýrské 
infrastruktury a zeleně (část území ve směru k zámecké zahra- 
dě), dále záměr společnosti Norma vybudovat zde prodejnu 
potravin se smíšeným zbožím a parkovištěm (část za benzino-
vou čerpací stanicí ). 
Tento možný projekt má pro nás místní nepochybně svá pro 
i proti. Největším přínosem je vyřešení dlouhodobého neu-
těšeného stavu těchto pozemků. Náš požadavek na investora  
k řešení je dopravní situace na vjezdu do obce od Kačice tak, 
aby došlo k výraznému zpomalení a usměrnění vozidel na 
hlavní komunikaci, vybudování kanalizační sítě s napojením na 
hlavní řad města pro již stojící domy v přilehlé části, vybudování 
bezpečného chodníku s přechodem pro chodce od benzinové 
čerpací stanice do centra, vybudování zelených ploch, přísluš-
né veřejné osvětlení a finanční příspěvek investora na intenzi-
fikaci čistírny odpadních vod. Určitě by přinesl nové stavební 
pozemky, zvýšil by atraktivitu lokality a celého města, přilákal 
by nové obyvatele, podpoří místní ekonomiku, přinese urči-
té daňové příjmy do městského rozpočtu a také vytvoří nové 
pracovní pozice. Zároveň by obchod zvýšil komfort obyvatel  
v podobě nabídky zboží s každodenní možností nákupu rozma-
nitého sortimentu, zejména pak drogistického zboží, zeleniny, 
spotřebního zboží, která nám v obci chybí.  Klíčová by musela 
být spolupráce s městem na zmiňované infrastruktuře na dis-
poziční řešení celého území. 
Mezi možné negativní dopady musíme zmínit dopad na místní 
podnikatele, zatížení školy či školky při budoucí výstavbě ro-
dinných domů, možné zvýšení dopravní obslužnosti na okraji 
města, obavy z narušení klidového rázu města, náročnost na 
potřebnou změnu územního plánu. Určitě by bylo na místě 
zajistit pohledové studie na lokalitu s ohledem na historický 
ráz našeho města.  Zastupitelé budou v nadcházející době roz-
hodovat o tom, zda má město vstoupit do závazného jednání  
s investorem tohoto projektu či odmítnout v jednáních dále po-
kračovat.  

Za město Smečno
Tomáš Burda, starosta
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Oslava Mezinárodního dne žen přinesla radost a pohodu
V sobotu 8. března se v Sokolovně u Pilařů konala 
krásná oslava Mezinárodního dne žen, kterou již tradičně 
společně uspořádala Baráčnická obec Muncifaj a Spolek 
přátel Smečna a širého okolí. Akce se zúčastnilo 38 osob
a panovala zde příjemná a přátelská atmosféra.

Hudební doprovod zajistil nám všem dobře známý Jaroslav 
Dobner, který svou hrou potěšil přítomné českými a lidovými 
klasikami. Jeho vystoupení podtrhlo slavnostní ráz setkání  
a mnozí si s chutí zanotovali všem známé melodie.
Dámy i několik přítomných pánů bylo pohoštěno chlebíčkem 
a horkým nápojem, což jen podtrhlo pohodu celého  
odpoledne. Nechyběly úsměvy, vřelé rozhovory a vzpomínky, 
které posílily sousedské i přátelské vztahy mezi účastníky. 
Hana Vaňková zavzpomínala na nedávno zesnulého Josefa 
Zímu a Eva Ničová připomněla obětavou práci smečenských 
žen, které se aktivně zapojovali do spolkového života nebo 
cvičili na Spartakiádě.

Slavilo se MDŽ

Celá akce se setkala s velkým ohlasem a všichni přítomní  
odcházeli domů s úsměvem na tváři. Děkujeme všem,  
kteří se na přípravě podíleli, a těšíme se na další společné  
chvíle v duchu tradic a přátelství!

Jiří Kraus,
předseda Spolku přátel Smečna a širého okolí
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Vzpomínky 
sousedů nikdy 
nezaniknou 
Jedinečný dokumentární 
cyklus sklízí úspěch

Už je to téměř šest let, co mě paní učitelka Jana Humrová 
oslovila s nabídkou zapojit se do projektu Paměti národa 
a vyzpovídat jednoho z našich občanů. Tehdy, jako žáka 
sedmé třídy, mě média už lákala, a tak mi ten nápad přišel 
skvělý. Bohužel z něj nakonec sešlo, ale stále mi zůstal v hla- 
vě. Často říkám, že nápady, které mám „v rukávu“, zrají ja- 
ko víno – a právě tento dozrál.. 

Před Vánoci minulého roku jsem mohl splnit svůj dávný sen  
a představit občanům první předpremiéru dokumentárního 
cyklu Smečenští sousedé, který vzniká v rámci mého student-
ského projektu Naše Smečno. Jsem nesmírně rád, že se po těch 
letech stal skutečností.

DANUŠE NOSKOVÁ (*1930)
Dle mého názoru legenda komunální politiky! Ve svých patnác-
ti letech nastoupila jako administrativní praktikantka na radnici, 
kde spolu s otcem skladatele Zdeňka Lišky vydávala lidem po-
travinové lístky. Tehdy by ji ani nenapadlo, že se jednou stane 
hlavou města. Pracovala jako účetní, na ONV Kladno, čtrnáct let 
působila jako tajemnice MNV, a nakonec se krátce po sametové 
revoluci stala na deset let starostkou. Za jejího působení se po-
dařilo vybudovat vodovod, kanalizaci, čističku a opravit památ-
ky. Miluje kytičky a v roce 2009 byla zapsána do pamětní knihy.

MIROSLAV KUNEŠ (*1954)
Kdo by ho neznal? Vždy s úsměvem, po boku manželky a pej-
ska. V důchodu rád pracuje se dřevem – jeho výtvory můžete 
najít v přírodě. Mnozí ho ale znají hlavně jako dlouholetého za-
městnance zámku. Čtyřicet let působil jako údržbář v sociálních 
službách a tím si splnil svůj sen – pracovat na zámku. Nikdo 
jiný ho snad nemá tak důkladně prozkoumaný, od půdy až po 
sklepy, věže, pokoje či chodby. Když na konci 70. let nastoupil, 
podařilo se mu znovu rozpohybovat zámecké hodiny, které za  
38 let odbily neuvěřitelných 2 468 860 úderů.

HANA VAŇKOVÁ (*1937)
Ačkoliv se ve Smečně nenarodila, prožila zde většinu svého ži-
vota. Usměvavá dáma, která ráda vzpomíná a vypráví o minu-
losti. Skoro celou druhou polovinu 20. století pracovala jako uči-
telka na plný úvazek v budově u zámku a ještě několik let poté 
vypomáhala. Pod jejíma rukama prošly tisíce dětí – a dodnes si 
na většinu z nich vzpomene. Procestovala šedesát zemí, miluje 
přírodu a jako učitelka pořádala letní tábory. V Bílichově, kde 
tábor založila, tráví dodnes teplé měsíce na chatě. V roce 2011 
byla zapsána do pamětní knihy.

EVA NIČOVÁ (*1944)
Žena, která celý život pracuje pro Smečno. Nenápadná, ale ne-
únavně aktivní dáma, kterou byste mohli potkat na každé kul-
turní akci. V 70. letech měla na MNV na starosti bytovou správu  
a krátce poté vedla i knihovnu. V roce 1977 nastoupila do sociál-
ních služeb, kde téměř třicet let pracovala v zámku i v „novém“ 
pavilonu v parku, a např. organizovala akce pro klienty. Dlouhá 
léta působila jako zastupitelka, kronikářka města a předsedky-
ně Spolku přátel Smečna a širého okolí. Přes veškeré výzvy se jí 
podařilo znovu vyzdvihnout a propagovat historii města.

Již brzy se můžete těšit na další díly Smečenských sousedů, ve 
kterých zazní jedinečné příběhy našich spoluobčanů. Jsem moc 
rád, že dokumenty nacházejí odezvu, že lidé chodí na předpre-
miéry a že se i ti, kdo měli obavy, nakonec rozhodli sdílet své 
vzpomínky. Každý jejich příběh je jako tichý poklad, který spo-
juje minulost s přítomností. Chci je uchovat, aby nezmizely, ale 
dál hřály a inspirovaly.
P.S.: A pro ty, kdo sledují můj pořad Toulky smečenskou historií 
– nemusíte se bát, dokumentární cyklus ho nenahradí! Aktu-
álně se připravuji na maturitu, a tak je na psaní scénářů méně 
času, ale brzy se to změní. Těším se na nové díly!
 Jiří Kraus, Naše Smečno
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Milí spoluobčané, ráda bych vám přiblížila výkon veřejné-
ho opatrovnictví v naší obci, což je činnost, kterou zajišťu-
jeme pro osoby, které nejsou schopny samy za sebe jednat, 
ať už z důvodu zdravotního postižení, duševního onemoc-
nění, nebo jiných okolností. 
O tom, že u dané osoby bude vykonávat funkci veřejného 
opatrovníka obec, rozhoduje soud. Soud rozhodne o po-
třebě opatrovníka v případě, pokud dojde k přesvědčení, 
že člověk není sám schopen právně jednat a nemá nikoho 
blízkého, kdo by se o tyto záležitosti mohl postarat.

Není to jenom záležitostí lidí s dlouhodobým, většinou celoži-
votním postižením. Může se stát, vinou neočekávaných udá-
lostí, že opatrovníka potřebuje i člověk donedávna zdravý a na 
přechodnou dobu. 
K tomu, aby soud rozhodl ve věci potřeby opatrovníka, vede 
několik nezbytných kroků. Nejprve je zahájeno řízení ve věci 
opatrovnictví, následuje odborné psychiatrické vyšetření znal-
cem z oboru psychiatrie a všeobecného zdravotnictví. Dále 
následuje zhlédnutí a případné vyslechnutí posuzovaného pří- 
slušným soudcem. Součástí procedury je zhodnocení stavu  
a posudek sociálního pracovníka příslušného sociálního nebo 
zdravotnického zařízení. 
Pokud jsou splněny všechny požadované podmínky, nastává 
vlastní soudní jednání, na jehož základě je vyhlášeno rozhod-
nutí. Pokud má postižená osoba ve svém okolí někoho, kdo je 
schopen tuto funkci vykonávat, určuje soud zpravidla tuto oso-
bu. Pokud nikdo takový není, či nemá předpoklady k odpověd-
nému výkonu této činnosti, soud rozhodne o přidělení veřejné-
ho opatrovníka zpravidla obci, kde daný člověk žije. 
Ve Smečně máme Domov pro osoby se zdravotním postižením 
a díky této skutečnosti město vykonává funkci veřejného opa-
trovníka pro 58 osob. Z toho je 43 žen a 15 mužů. Jejich prů-
měrný věk je 59 let. Někteří klienti žijí na zámku ve Smečně, jiní  
v chráněných bytech v Přelíci, Hřebči a ve Slaném. 
Jistě stojí za zmínku okruh činností, které je třeba v souvislosti  
s opatrovnictvím vykonávat. Jsou to zejména záležitosti spo-
jené s hospodařením, kontrola účtů, pravidelné i běžné platby  
z účtu klienta. Opatrovník schvaluje mimořádné nákupy a vý-
daje spojené s rehabilitačním či léčebným pobytem. Za klienta 
uzavírá smlouvy o poskytování sociální péče, ubytování a stra-
vování. V případě hospitalizace opatrovník vyjadřuje souhlas  
s hospitalizací, vyšetřeními či operací. U některých klientů se 
jedná o uzavírání pracovních či studijních smluv. Opatrovník 
často řeší i případy dědictví a vypořádání majetku. 
Během roku se s opatrovanci scházíme při příležitosti různých 
kulturních a sportovních akcích. Pravidelně je navštěvujeme  
v místě jejich bydliště během vánočních svátků, kdy od města 
dostávají drobné dárky ve formě oblíbených pochutin. 
Z uvedeného jasně vyplývá, že výkon veřejného opatrovnictví 
je zodpovědná a náročná práce, která vyžaduje empatii, trpě-
livost a pečlivost, stejně jako odborné znalosti v oblasti práva, 
sociální politiky a mnoha dalších. 
Pro výkon funkce veřejného opatrovníka je důležitá spoluprá-
ce mezi všemi zúčastněnými. Poděkování za spolupráci patří 
nejen  pracovníkům sociálního zařízení, ale rovněž paní Šárce 
Křepčíkové, matrikářce úřadu, a paní Petře Tonové, sociální pra-
covnici Domova. 
 Mgr. Pavla Štrobachová MPA 
 místostarostka města

Výkon veřejného 
opatrovnictví

 Co se stalo 
 ve Smečně 
 před 100 lety
 Smečno mělo na začátku roku 1925 3 292 obyvatel 
 a na konci roku při volbách 2 953 obyvatel.

• 20. ledna odjeli do Ruska na Kavkaz, jako družstevní hospo- 
 dáři k usazení celé rodiny: Fr. Belšána, Fr. Kabáta, V. Náprstka,  
 K. Vavrocha a sám Fr. Slunéčko.
• 1. března - část bývalého hraběcího špýcharu (sýpky) zadána  
 staviteli V. Müllerovi ze Smečna k přestavbě na malé byty pro  
 nejpotřebnější občany. Dům měl hodnotu 63 tis. Kč a studna  
 3 tis. Kč. Lidi se do bytů stěhovali už 20. 7. 1925!
• Autobusová zastávka udělána u Křížku pod Branou a dělala  
 se kanalizace na severní části náměstí přes část „Placu“ okolo  
 domů až k silnici. (směr Slaný).
• V části za špýcharem otevřel svoji truhlářskou dílnu Fr. Šrou- 
 bek. Další části špýcharu měli pronajati J. Zlonický, J. Filip  
 a Antonín Koukl.
• Téhož dne byl rozparcelován bývalý pozemek po zrušeném  
 rybníku pod Bránou okolním majitelům domů na rozšíření  
 dvorků apod. Panu K. Piksovi, V. Drobnému, J. Benetkovi,  
 Fr. Brandejsovi a k hospodě p. Jar. Filipovi (dříve u Maršíků).
• V zámecké zahradě Jar. Filip - správce nechal vykácet stromy  
 a pozemek se stal zelinářskou zahradou.
• Koncem května obec upravila ulici k jízdě a chůzi k rybníku  
 (nyní Šmanťák) a ulici z náměstí na Bok.
• Lesní správa dohotovila část jedné stodoly u silnice ke Kačici  
 pro bydlení a maštale pro koně.
• 14. června - průvod Božího těla šel z kostela k oltáři, který byl  
 v průjezdu domu čp. 107 u Lešnerů (nyní Lencovi).
• 12. července se na hřišti S.K. Rudé Hvězdy na Skalce konaly  
 oslavy 15letého trvání Dělnického klubu cyklistů ve Smečně.
• V tomto roce přestavěla vnitřek vlastního domu „Občanská  
 záložna” čp. 106 na náměstí a udělala novou kameninovou  fa- 
 sádu. Přestavbu provedl Jindřich Veselý - architekt ze Smečna.
• Z muzea ve Slaném vymohl a dovezl smečenský děkan Jos.  
 Dvořák „Smečenské cechovni prapory”, které byly dříve v kos- 
 tele a tam se i vrátily.
• FDTJ hrála v hostinci na Boku různé hry a TJ Sokol dělal před- 
 nášky í divadelní představení.
• Volby 15. 11. do Národního shromáždění a senátu: 

strana hlasů do NS hlasů do senátu
Čes. soc. dem. 163 139 
Str. komunistů 869 739

Živnostníci 134 118
• Ceny v obchodech:
 Chléb 2,5 kg - 8 Kč, 4 housky - 1 Kč, 1 kg cukr kostky - 5,40 Kč,  
 mýdlo 1 kg - 8 Kč atd.
• Nezaměstnanost byla velmi citelná a také bytová nouze.
 Zdroj: Opis z Pamětní knihy Smečna
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ZIMNÍ PŘÍPRAVA VŠECH KATEGORIÍ
Během zimní sezóny nezahálel ani Sokol Smečno. Všechny 
oddíly poctivě trénovaly a připravovaly se na nadcházející 
soutěžní sezónu.

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA trénovala v hale každou středu od 16:00 
hodin pod vedením trenéra Jelínka. Sehrála také dvě přátelská 
utkání se Zlonicemi s výsledky 8:1 a 14:5.
DOROST se připravoval každou sobotu od 14:00 hodin na hřišti 
Sokola Smečno. Tréninky vedl trenér Petr.

Sokol Smečno

Naše knihovna 
Oáza klidu a pohody

ROČNÍ REGISTRAČNÍ POPLATEK
pro děti do 18 let činí 50 Kč, pro ostatní dospělé 100 Kč 

OTEVŘENO MÁME
pondělí 10 - 17 hod. • středa 9 - 13 hod. • čtvrtek 12 - 17 hod.

 
VÍCE INFORNACÍ SE DOZVÍTE 

NA NAŠICH WEBOVÝCH STRÁNKÁCH
www.smecno.knihovna.cz a na našem FB

Vítejte v naší malé, ale o to srdečnější knihovně. Toto mís-
to, kde se vůně starých knih mísí s šepotem listů stromů za 
okny, je oázou klidu a poznání. Přijďte se s námi ponořit 
do světa literatury, objevte nové autory a nechte se unést 
příběhy, které čekají na své čtenáře.

Pro naše nejmenší je zde útulný koutek s leporely, edukačními 
hračkami a pestrobarevnými polštářky.  Jednou měsíčně, vyjma 
letních prázdnin, zde probíhá KLUBÍK – setkání maminek a dětí 

do tří let se čtením, zpíváním a spoustou dalších aktivit. Klubík 
je součástí projektu S knížkou do života / Bookstart, který v Čes-
ku odstartoval v roce 2018 a naše knihovna je jeho součástí již 
druhý rok. Pro předškolní děti a děti mladšího školního věku 
připravujeme tvořivé dílničky.
Určitě ale nesmím zapomenout na úzkou spolupráci knihov-
ny s naší MŠ a ZŠ. Každý měsíc se zde prostřídají děti různých 
věkových kategorií na knihovnických lekcích na rozličná, ale já 
doufám, že zajímavá, témata.
Naše knihovna poskytuje přístup k široké škále zdrojů, včetně 
knih a on-line databází. K dispozici je jeden počítač s přístupem 
k internetu, s jehož obsluhou vám rádi pomůžeme. Dále posky-
tujeme laminovací a kopírovací služby vč. tisku.
Samozřejmě nesmí chybět knihy! Každý měsíc se můžete těšit 
na novinky jak našich, tak i světových autorů. Pravidelně dopl-
ňujeme i knihy pro děti.
Jak vidíte, v naší malé knihovně to žije. A chcete být součástí? 
Pomoc je jednoduchá. Přijďte, vyplňte přihlášku, zaplaťte pří-
slušný registrační poplatek a je to! Otevřou se Vám dveře do 
světa knih, příběhů a fantazie. Tak s chutí do toho!

Těší se na Vás knihovnice Lenka Bartošová

MUŽSTVA “A” a “B” trénovala společně ve středu od 18:00 a v so- 
botu od 16:00 hodin v hale ZŠ Smečno pod taktovkou trenéra 
Vápeníka. V přípravných zápasech zaznamenala tyto výsledky:

SMEČNO – SLOVAN KLADNO  
branky: Polák 3x, Bažo V. 2x, Mucha Z., Petr J. 7:1

SMEČNO – ZVOLENĚVES  
branky: Bažo V. 2x 2:0

LIBUŠÍN “A” – SMEČNO  
branka: Pokorný D. 2:1

Všem hráčům a trenérům děkujeme za snahu a přejeme mnoho 
úspěchů do nadcházející sezóny.
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Rybáři Smečno 
zvou na jarní akce
Jaro se blíží a s ním i oblíbené dětské rybářské závody, kte-
ré se uskuteční 24. května od 7:00 na Cukrovarském ryb-
níce ve Studeněvsi. Srdečně zveme všechny malé rybáře  
a jejich rodiče na tuto tradiční akci. Podrobnější informa-
ce naleznete na WWW.RYBARISMECNO.CZ nebo na Face-
booku MO Smečno.

Během zimy se v našem rybářském spolku příliš akcí nekoná, 
avšak probíhají pravidelné schůze výboru a příprava na nad-
cházející sezónu. Nechyběly ani brigády, jejichž termíny jsou  
k dispozici na webu MO ČRS Smečno. Například dne 22.3.2025 

Dne 6. března nás navždy opustil legendární zpěvák decho-
vek, herec a nezapomenutelný princ Radovan z filmu Pyšná 
princezna. Jeho hlas a charisma provázely několik generací 
a zanechali nesmazatelnou stopu v české kultuře.

Ve Smečně jsme měli tu čest přivítat Josefa Zímu hned něko-
likrát v rámci různých kulturních akcí. Naposledy zavítal do 
našeho města v září 2022 při oslavách města, kde vystoupil 
společně s kapelou Lounská 13. K jeho vystoupení tehdy patřilo 
i srdečné přání pevného zdraví od tehdejší starostky Mgr. Pavly 
Štrobachové, která mu za město předala kytici a knihu Kladen-
sko a Slánsko z nebe.
Josef Zíma byl nejen skvělý umělec, ale především laskavý  
a skromný člověk, který vždy rozdával radost. Jeho písně budou 
znít dál a jeho odkaz zůstane živý v našich srdcích.

Jiří Kraus

Vzpomínka 
na Josefu Zímu

proběhla brigáda na sádkách ve Studeněvsi a zároveň výlov sád- 
ky č.3. Brigády se zúčastnilo 29 členů MO Smečno.
Připomínáme také všem rybářům, že probíhá prodej povo-
lenek na novou sezónu. Zároveň upozorňujeme, že členové 
ČRS mají povinnost uhradit členskou známku do 30. dubna 
2025. Kdo tak neučiní, přestává být členem ČRS.

Termíny konání zkoušek na získání osvědčení 
o vykonání zkoušky zájemcům 

o první rybářský lístek:

Sobota 24. 5. 10:00

Středa 18. 6. 17:00

Sobota 13. 9. 10:00

Vždy po telefonické domluvě na čísle 739 432 997.

Veškeré aktuální informace včetně termínů brigád a dalších 
akcí najdete na našich webových stránkách nebo na Face-
booku MO Smečno.
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Odměna: diplom, razítka: IVV, 200, za Havlíčkem

Publikace: Po stopách Martiniců na Slánsku

Info: Miroslav Blažek, tel. 705 109 549, email: wilson.767@seznam.cz

Pro účastníky pochodu 10km jsou ze Smečna odjezdy autobusů do Slaného,
na Kladno a Nového Strašecí každou hodinu.

Účast dětí v doprovodu dospělé osoby nebo vedoucího oddílu.
Pochod se koná za každého počasí, proto se podle toho oblečte a obujte,

Trasu pochodu absolvujete na vlastní nebezpečí.
Na komunikacích dodržujte pravidla silničního provozu.

Pěší trasy:
10km Slaný - Šternberk - Smečno
20km Slaný - Šternberk - Smečno - Hrdlív - Slaný 
Na Smečně je  zajištěna prohlídka zámku s výstupem na věž
ve skupinách 9:30, 10:00, 10:30, 11:00 a 11:30.

Start: Slaný, Galerie V Troubě, Dr. Edvarda Beneše, 7:00 - 10:00

Cíl: Smečno, restaurace U Pilařů, nám. T. G. Masaryka 10:30 - 13:00
Startovné:

50 Kč, členové KČT 40 Kč, děti zdarma

KČT SLANÝ

ZA HAVLÍČKEM DO BÝVALÝCH
LÁZNÍ ŠTERNBERK A NA SMEČNO

pořádá dne 12.4.2025
43. pochod rodin s dětmi

V průběhu dubna 
se můžete těšit 

na krásné květiny a věnce 

 
v samoobslužném 
květinovém stánku 

na náměstí mezi trafikou 
a autobusovou 

zastávkou

od KvětolásKy

Odměna: diplom, razítka: IVV, 200, za Havlíčkem

Publikace: Po stopách Martiniců na Slánsku

Info: Miroslav Blažek, tel. 705 109 549, email: wilson.767@seznam.cz

Pro účastníky pochodu 10km jsou ze Smečna odjezdy autobusů do Slaného,
na Kladno a Nového Strašecí každou hodinu.

Účast dětí v doprovodu dospělé osoby nebo vedoucího oddílu.
Pochod se koná za každého počasí, proto se podle toho oblečte a obujte,

Trasu pochodu absolvujete na vlastní nebezpečí.
Na komunikacích dodržujte pravidla silničního provozu.

Pěší trasy:
10km Slaný - Šternberk - Smečno
20km Slaný - Šternberk - Smečno - Hrdlív - Slaný 
Na Smečně je  zajištěna prohlídka zámku s výstupem na věž
ve skupinách 9:30, 10:00, 10:30, 11:00 a 11:30.

Start: Slaný, Galerie V Troubě, Dr. Edvarda Beneše, 7:00 - 10:00

Cíl: Smečno, restaurace U Pilařů, nám. T. G. Masaryka 10:30 - 13:00
Startovné:

50 Kč, členové KČT 40 Kč, děti zdarma

KČT SLANÝ

ZA HAVLÍČKEM DO BÝVALÝCH
LÁZNÍ ŠTERNBERK A NA SMEČNO

pořádá dne 12.4.2025
43. pochod rodin s dětmi
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